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W odpowiedzi 
na list Pana Ignacego Żarskiego 

�oooocococcccococcooccococcccc 

„Każdy z nas jest nieustannie wydawany na lup innych, na lup 

ludzkiej opinii, krytyki, sądu; jest nieustannie biczowany, oplwany, 

w jakiś sposób 'wykańczany'. Pozostaje tylko nadzieja, że któregoś 

dnia zmartwychwstanie". 

"Biada nam, gdy uważamy, że posiadamy wszystkie cnoty, bo 

znaczy to, że jeszcze nie całkiem wyrośliśmy z 'krótkich majteczek"' . 

Te myśli Stefana Kardynała Wyszyńskiego dedykuję Panu Panie Ig
nacy (oraz wszystkim innym przekonanym o swej nieomylno§ci) z 
nadzieją, że przynajmniej przez moment zaprzątną Pańską uwagę. 
Czytając pana list w ostatniej gazecie Klamra przyzna,m się, że w os
łupienie wprawiła mnie Pańska głęboka znajomość ludzkich postaw 
oraz bezpardonowe okre.flenie cech charakterów ludzi, z którymi po
winien Pan pracować. 

My.flę, że próżne są Pana obawy co do zaliczenia Pańskiej Osoby 
do grupy „ moralnego motłochu". Moje przeświadczenie zupełnie in
ne od Pańskiego pozwala wyżej ocenić naszą Społeczność Gminną. 

Uważam, że uczciwość i mądro.fć ludzką tak samo jak i głupotę 

wszyscy potrafią dostrzec i wielkość jej okre§lić, clwć są to pojęcia 

tak subiektywne, że każdemu jawią się w innym wymiarze. 

Ja natomiast wielu tym oplutym i zdeptanym przez Pana serdecznie 

dziękuję za to, że oprócz „siedzenia na sesji" chce się im jeszcze 
społecznie pracować bez robienia publicznego zgiełku wokół swojej 
osoby. 

Z poważaniem 
Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Sułkowicach 
Władysława Kołodziejczyk 

Nadal " ... swojego nie znacie" 

W dniu 15 listopada 1997 r. odbył się w sali klubu „Kuźnia" 
występ jubileuszowy najstarszego bodaj czynnie działającego zespo
łu folklorystycznego w Polsce - Regionalnego Zespołu Pieśni i 
Tańca „Elegia" z Rudnika. W tym roku mija 55-ta rocznica utwo
rzenia Zespołu. Z gratulacjami i życzeniami przybyli przedstawiciele 
Wojewódzkiego Ośrodka Kultury w Krakowie z Dyrektorem Bogda
nem Mickiem oraz przedstawiciele Fabryki Narzędzi „Kuźnia" S.A. 
- Prezes Zarządu Dyrektor Jan Ostafin i Sekretarz Zarządu Przewod
niczący Krzysztof Soból. Życzenia złożył również w swoim imieniu 
Dyrektor OSKiR Jan Sroka. Gminy Sułkowice oficjalnie nie repre
zentował NIKT! Na widowni obecny był jeden Radny z Rudnika 
oraz Przewodnicząca Komisji Kultury Rady Gminy Sułkowice. Po
mijając fakt, że folklor nie wszystkich interesuje informuję, że 
występ ten specjalnie zaplanowany został w Sułkowicach, aby ułat
wić uczestnictwo w nim tym, którzy z racji pełnionych funkcji 
powinni byli przyjść. 

W Rudniku w dniu następnym występ oglądało ok. 200 osób. 
Tam potrafi się zrozumieć, że dzięki folklorowi i obrzędowości ludo
wej przetrwaliśmy trudne okresy Historii, nie zatracając własnej 
świadomości Narodowej. Uczestnictwo w takim Zespole wypełnia 
dzieciom i młodzieży wolny czas w sposób bezpieczny, zdrowy, nie 
zagrożony patologiami w postaci alkoholu, sekt, chuligaństwa. Zaję
cia z różnych technik tańca i muzyki rozwijają koordynację rucho
wą, poprawiają sylwetkę koordynując wady postawy, uczą wyczucia 

Z prac Zarządu 1 Rady Miejskiej 
W sesji Rady Miejskiej 30 października uczestniczyło 16 

Radnych, a tematami obrad były m:in.: 
- decyzje w sprawie przemian. własnościowych w gminie, 

. - komplekY spraw· związanych z wywozem nieczystości, 
- korekta Programu Przeciwalkoho{awego w gminie, 
- prezentacja projektu• Regulaminu Organizacyjnego Urzędu, 
c podjęcie uchwardotyczących zgłoszenia wniosków do na
grody samorządowej województwa· krakowskiego, 
- zmiana nazw ulic {ul. Zielona ria ul. Ptasznka). 

Rada Miejska· w trzeciej edycji Nagrody Samorządowej Sejmiku 
Samorządowego Województwa Krakowskiego poparła wnioski o na
grody dla pp. Aleksandry Korpal, . Jana .Hodurka ora:l dla '.Zespołu 
piłki ręcznej dziewcząt•. Klubu ••. sportowęgo ,;Gośdbia>Y tre!lQWanego 
przez p. Władyslawapiątlcow$kiego. Równocześnie Raąa uhonoro
wała własnymi nagrodmnj sam°:rządowyrni pp. iZofię Jodłowską, 
Stanisława Kanię, Stefana· Bochenka, ks. Adama Świerczka oraz Ja
na Łaskiego. Nagrody wręczono na urnczystej sesji Rady Miejskiej 
11 listopada br. (O wyróżnionych piszemy na str. 15) 

Zarząd Miejski w. okresieod·.·18.09.- 30.T0mr.zajlllował się 
II1.in. realizacją uchwał podjętych pt7:ez Radę• Miejs.ką.·• Tak .. więc 
opracowan? •.• Lpr:iyjęt<> hanilónogramrozszerzonego wywozu 

.
• nie� 

czystości stałych z posesji gminnych! ą także tryb postępowania 
wobec osób uchylających się od obowiązku korzystania z wywozu 
zorganizowanego. W sprawie uchwały dotyczącej·• wykupu·· terenu 
• pod no.we składowi'lko odpadów komunalnych spisano 8. umów 
notarialnych z większością właścicieli.iPełna realizacja uchwały •.wy
maga jeszyze · zakończenia k()ntraktern trzech pozostałych porozu
mień \VStępnych.i•···· /.w. sprawie budoW)' halL sportowef. w 
Krzywaczce zalmńczopd Ol)l1lCOWarne dókmn1ntacji ·.oraz• przepro
wadzono PI"Zftarg naWYkonanie fundamentów; których koszt. wynie
sie okA0.000 zt·. Termin ręhljzacji przetargtl przewtdziano do. końca 
listopada br. Zarząą Miejski. pracował' również·• riad IDóiliw<>sciami 
rozbudowy• Szkoły• Podstawowej w Sułkowicach .. W połowie gruda 
nia gotowy··• będzie projekt przebudo\Vy ·• dachu szk:9ły Z adaptacją 
pomieszczeń na uiy •

.. dódatkowe śąle]ekcyjne. 'femiin opracowania 
projektu umożliwi przeprowadzenie przetargujeszcze w tym.roku. ·. . .· ...... .  ····· .. ·. IM.DI 

rytmu i dykcji, pozwalają poznać i korzystać z doświadczeń kulturo
wych mieszkańców innych regionów Polski. Tam dba się o własne 
dzieci nie tylko w sensie materialnym, ale i pod względem rozwoju 
osobowości. 

Dziwię się bardzo, że ludzie zarządzający z wyboru Społeczeństwa 
Naszą Gminą nie zainteresowali się, na jakie ciekawe, potrzebne i na
prawdę trwałe rzeczy wydawane są przeznaczone przez Nich środki. 
Wstydzitem się za nich przed Dziećmi, które chciały pokazać swoje 
ciężko wypracowane umiejętności. Na szczęście nie muszę wstydzić 
się za siebie: ,,Elegia" prezentuje poziom wyższy niż drugoligowy. 
Cieszę się, że zostało to zauważone i docenione przynajmniej przez 
ludzi z zewnątrz. 

Wszystkich chętnych, a w szczególności młodziei zapraszam do 
uczestnictwa w zajęciach Zespołu, we wtorki i piątki w godz. 
17-22 w Domu Straiaka w Rudniku. 

Instruktor tańca ZPiT „Elegia" 
Waldemar Wolski 
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Do Urzędu Miejskiego w Sułkowicach dotarło podziękowanie od Jana Rokity - zdecydowanego zwycięzcy wrześniowych 
wyborów także w naszej gminie. Przekazuję je Czytelnikom Klamry, wraz z graficzną prezentacją wyników wyb.:>rów do 
Sejmu - licząc, że będą one prZY.jemnym wspomnieniem po rozczarowaniach w poprzednich wyborach. (A.G.) 

**** 
Szanowni Państwo. 
Dzięki Państwa zaufaniu i pomocy osiągnąłem zwycięstwo we wrześniowych wyborach do Sejmu w 
Krakowie i województwie krakowskim Jednak szczególną radość sprawiło mi tak zdecydowane zwy
cięstwo w gminach podkrakowskich. Bardzi sobie cenię zaufanie okazane przez tak wielu mieszkań
ców Gminy Sułkowice. Proszę byście uważali mnie za swojego przedstawiciela w Sejmie i zwracali się 
zawsze z kłopotami, w których będę się starał Państwa popierać. 

lfl..<(;Q.d..o-r- .,{,,U\__ IĆ a.ri oR e.lM-¼ 
I 

lt.,,h, 
tł� 1-� 2/ �1 �� j�e,� 

OWA.gJ�.-u�{� 1 • .' s.'et\J{:a..u.. 2 

elf�. 

Kraków dnia 25 września 1997 roku 

KPEiR 
ROP 
UPR 
PSL 

SLD 

AWS 
UW 

:iR RP 
BdP 

Wyniki wyborów do Sejm u 
w Gminie Sułkowice 

500 1000 1500 2000 2500 

PRÓG 5% 

Jak widać - tym razem w naszj Gminie 

głosy się nie zmarnowały, szkoda tylko, 

źe ponad połowa mieszkańców nie poszła 
do wyborów. 

Niekwestionowanym liderem we wrześniowych 
wyborach był właśnie Jan Rokita, który zdobył 
ok. 1 I 5 wszystkich oddanych głosów. 

Układ sił w Sejmie zgodny z naszymi 
preferencjami wyborczymi 

AWS (78,3%) 
pao - posłów ' 

163 . posłów I 
SLD (13,7%) 

UW (7,8%) 
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Na październikowej sesji Rada Miejska na wniosek Zarządu odwo
łała pana Zbigniewa Kołodziejczyka z funkcji Redaktora Naczelnego. 
Stąd też obecna publikacja wychodzi spóźniona oraz w vnienionej for
mie !chwilowo jako Biuletyn Informacyjny Urzędu Miejskiego/. 

Klamra bez Naczelnego! 
Według mojej zasady, jeżeli nie mogę o kimś mówić dobrze sta

ram się nie mówić wcale. Jednakże w sprawie odwołania Redaktora 
Gazety zmuszony jestem poinformować Czytelników, dlaczego Zarząd 
wystąpił do Rady Miejskiej z wnioskiem o jego odwołanie. Dlaczego 
również ja sam wystąpiłem z takim wnioskiem - bo przecież nie będę 
się chował za pozostałych Członków Zarządu. 

Na to pytanie odpowiedź jest krótka - Klamra miała być gazetą 
gminną jednoczącą a nie rozbijającą naszą społeczność. 

Gazetę miał redagować zespół redakcyjny a nie jednoosobowo Re
daktor Naczelny. Oczywiście Zespół Redakcyjny tylko wówczas może 
redagować gazetę, jeżeli przynajmniej wie, co ma się pojawić w kolej
nym numerze. Tylko wówczas istnieje możliwość sprostowania pomył
ki lub zajęcia stanowiska w ważnej sprawie poruszonej a może 
przekręconej przez autora. Prostowanie głupot z miesięcznym opóź
nieniem mija się w ogóle z celem. Po miesiącu większość zapomni 
to co zamierzamy prostować. 

Każdy więc z Członków Zespołu Redakcyjnego powinien mieć 
możliwość zapoznania się z tekstem artykułów przed ich opublikowa
niem i Redaktor Naczelny powiniem o to zadbać. Inna sprawa czy 
zechce skorzystać z tej możliwości. 

Pan Redaktor tych oczywistych prawd nie zauważał i pomimo 
wielokrotnych napomnień robił swoje. Można więc powiedzieć: miar
ka się przebrała i po wielu latach będziemy szukać nowego Naczelne
go dla „Klamry". 

Panu Zbigniewowi dziękuję za wszystko co w ciągu tych lat było 
w jego pracy dobre - to wszystko zachowam w pamięci. Szkoda, że to 
co złe, zdecydowanie przeważyło. 

Jlaam (jumufarz . 6umustrz 

P.S. - Spotkałem się ze stwierdzeniami, że Redaktora odwołano bo 
opublikował liYt Radnego Żarskiego, w którym surowo ocenił Radę i 
mnie osobifrie. Jest to oczywistą nieprawdą. Listów Pana Żarskiego 
pojawiło się w gazecie sporo. Raczej żaden z nich nie należał do 
przyjemnych. Pan Żarski zresztą należy do ludzi zdecydowanie kry
tycznych do wszystkich oprócz siebie. Po o§mioletnich kontaktach 
korespondencyjnych z Panem Żarskim - jego listy niezmiennie wpra
wiają mnie w dobre samopoczucie. Możliwe, że ze względu na jego 
szczególne uzdolnienia. 

. . . . . · . · . 

Projekt budzetu>:na .. ·•t9fłf3•·· ·. rok. 
W dniu 17 listopada, w usta

wowym terminie Zarząd przesłał 
do Rady Miejskiej projekt budże

tu na 1998 rok. Ogólne wielkości i kwoty można odczytać z 
poniższych rysunków. Ograniczmy więc komentarz do 
przytoczenia głównych założeń budżetu. 

-Nasze dochody we wszystkich grupach mają wzros
nąć o 13,5 %. 

-Wydatki bieżące, mają wzrosnąć w takim stopniu jak 
przewidują to główne wskaźniki makroekonomiczne, a więc 
płace o 13%, materiały i usługi o 11 % itd. 

-Ze względu na ambitne plany inwestycyjne, opracowu
jąc projekt budżetu maksymalne środki przeznaczono 
właśnie na inwestycje. Dlatego też nakłady na inwestycje 
wzrastają o 61%. Niestety spora część środków na ich sfi
nansowanie pochodzić będzie z kredytów. 

-Jak co roku znaczna część wydatków pojawia się w 
budżecie niemal niezależnie od nas. Dotyczy to ok. 814 tys. 
zł (9 % dochodów), które Gmina otrzymuje w formie dotacji 
na zadania zlecone. Środki te muszą być przeznaczone w 
tej samej wysokości na zadania z zakresu administracji 
rządowej, pomocy społecznej oraz skierowane na z góry 
określone cele. 

Dochody a wydatki. 
Jak się to bilansuje? 

Pokazują to dwa rysunki, na których podano zależności 
kwotowe i procentowe. 

Budżet roku 1997 będzie pierwszym budżetem, po któ
rym zostaną długi. Tak więc „nadwyżka budżetowa z roku 
1997" w kwocie 310.17 4 zł będzie w istocie jedynie obniże
niem rzeczywistego deficytu / pożyczki z roku bieżącego w 
wysokości 726.000 zł/. Jak jednak pokazują lata poprzed
nie, tzw. nadwyżka budżetowa powstaje głównie ze środ-

ków, które formalnie zaliczane do roku bieżącego wpływają 
w ostatnich dniach grudnia lub w miesiącu styczniu roku 
następnego. 

Pożyczka 
726.000zł 

Szacujemy, że przychody ogółem 

wyniosą: - 10.002.857 zł 

wydatki ogółem - 9.057.465 zł 

rok zamkniemy nadwyżką: 

310.174 złi 

Pożyczka 
1.629.000 zł 

Plany na rok 1998 

Szacujemy, że dochody ogółem 

wyniosą: - 10.280.396 zł 

wydatki ogółem - 12.135.570 zł 

+ spłaty pożyczek - 84.000 zł 
.. --------------------- ---

niedobór w wysokości 1.939.174 zł 

sfinansujemy nadwyżką: 310.174 zł 

oraz pożyczką - 1.629.000 zł 

Nadwyżka budżetowa 
z roku 1996 - 219.392 zł 

I Dochody budżetu 
I 9.057.465 zł 

Dochody budżetu 
10.280.396 zł 
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(cd. ze str. poprzedniej) 
Fakt wzrastającego zadłużania Gminy 

/7 ,3% w roku 97 i 13,3% w roku 98/ z 
pewnością niejednego zaniepokoi. Ważne 
jest jednak, że pożyczki zaciągnięte i plano
wane do zaciągnięcia przez Zarząd są prefe
rencyjnymi w kwestii oprocentowania 
/poniżej inflacji/ z możliwością ich umorze

nia nawet w 60%. Tak więc przy wywiązaniu się Gminy z 
planowanych efektów ekologicznych do zwrotu pozostanie -
wlic7,ąjąc koszty obsługi zadłużenia - ok. 50% pożyczonych 
kwot. 

Struktura wydatków. 
Przygotowując projekt budżetu Zarząd szczegółowo ana

lizuje udział grup wydatków w całości wydatków zaplano
wanych. 
Prognoza wykonania wydatków 1 997 roku 

ogółem wydatki 9.692.683 zł, w tym: 

[
. Inwestycyjne 

2.053.028 zł 
\. ____ _  _ 

;-- -- /21,2'¼)---
[ Remontowe 

I 438.1 98 zł 
·. ____ ; 

(4,5%) 
(41,6%) 

[ .. Zarnrk1 OPS 
91 2 899 zł 

I Dotacje dla zakładów budżetowych 
Przedszk. OSKiA, ZUW 1 .1 94.415  z� 

eczawe (11,0%) 

!'' Rz 1 .065.91 9 zł 

Uważny Czytelnik spostrzeże natychmiast, że w przysz
łorocznym budżecie wzrosną jedynie udziały tych wydat
ków, które decydują o rozwoju gminy. Rosną wydatki na 
inwestycje i remonty /w tym utrzymanie dróg/ maleje na
tomiast udział wydatków bieżących, płacowych dotacji itp. 
Nie oznacza to realnego zmniejszania się tych wydatków -
jedynie zmienia się w sposób prawidłowy struktura budże
tu. Mniej przejadać - więcej inwestować. 

Pro}3kt budżetu na 1 998 rok 
ogółem wydatki 12 . 1 35.570 zł, w tym : 

i11,vestycy jne 
3.318.838 zł 

[,- Remonty 
596.090 zł 

(4,9%) 

[ Zasiłki OPS 
1,064.256 z/ 

1 Dotacje dla zakładów 
budżetowych 1.322.070 zł 

__ _,.. 

[ Płacowe '

] 
4.553.750 zł 

(37,3%) 

(1 1,2°/o)_ ____ 
( Rzeczowe 
I 1.364.556 zł 

Zależność ta występuje również przy pominięciu finan
sowanych ze źródeł zewnętrznych inwestycji. 

Skąd pieniądze, 
czyli struktura dochodów. 

Dwa kolejne wykresy pokazują udziały /kwotowo i pro
centowo/ dochodów budżetu wg ich głównych źródeł. Tutaj 
niestety wnioski są mało optymistyczne. Szczególn:' niepo
kój wzbudza malejący udział dochodów własnych. to zna -
czy że coraz więcej w naszych dochodach subwencji i 
dotacji mniej własnych środków świadczących o zasobnoś
ci Gminy. 

Prognoza wykonania dochodów budżetu'97 
ogółem dochody 9.057.465 zł, w tym: 

[, Do/ac je na zadania l 
zlecone 814.962 zł Dochody własne 

1.441.552 zł 
-1 Darowizny 
l mieszkańców 

I 
30.000 zł 

(0,3%) 

(24,4%) 

(48,9%) 

[, Subwencje z budżetu 
palistwa 4. 426. 177 zł 

I Plan dochodów na rok 1998 
I ogółem dochody 10.280.396 zł, w tym : 

·, 

Dochody własne 
zlecone 91 1.002 zł 

1.429.545 zł 

Udziały 
w dochodach 
budżetu państwa 
2.206. 1 10 zł 

Dotacje na zadania I 

1 

.. 

(8,9%) �----- -
Darowizny 
mieszkańców 
O zł 

(53,1%) 

Subwencje z budżetu 

państwa 5.462..165 zł 

Udziały 
w dochodach 
budżetu państwa 
2.477.684 zł ______ ./ 

I 
�/I 

·, 

/ 

Powyższą analizę wykrzywia nieco fakt częściowego zlik
widowania podatku od środków transportu i przeniesienie 
tych dochodów do nie w pełni rekompensującej straty sub
wencji. 

W dochodach nie uwzględniono ewentualnych wpłat z 
tytułu współfmansowania inwestycji /np. przyłączy do ka
nalizacji sanitarnej/ .  Wpłaty te zostaną wprowadzone do 
budżetu po stronie dochodów i wydatków dopiero po ich 
ostatecznym ustaleniu /na razie koszty są zgrubnie osza
cowane i na ich publikację jest trochę za wcześnie/ .  Mamy 
jednak nadzieję, że ostateczny kształt dochodów po zakoń
czeniu 1998 r, będzie pod tym względem o wiele korzys
tniejszy. Jednak wprowadzenie dotacji na zadania własne 
wymaga zapadnięcia stosownych decyzji Wojewody lub Za
rządów Funduszów. 
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I I .I 

Co będziemy budować? Zada-r 63/ 
nia inwestycyjne. 

WtJ, Ze względu na niezakończone jeszcze prace przygoto-
\(RAl(O wawcze /wnioski pożyczkowe, analizy itp/ w załączniku 

MltJHtw inwestycyjnym zaplanowano jedynie te zadania, które mo-

1<.RA l<C gą być sfinansowane z budżetu oraz przyznanej już Gminie 

Data o 
pożyczki. Tak więc, zakładamy wydatkowanie: 

Pomimo konieczności częściowej rezygnacji z już rozpoczętych zadań 
inwestycY.jnych zaplanowano też rezerwę inwestycyjną w kwocie 60.000 zł 
na dofmansowanie inicjatyw inwestycyjnych podejmowanych przez sa
mych mieszkańców. O tej możliwości pisaliśmy już w latach poprzednich. 
Szczegółów można się dowiedzieć w ref. T -1 Urzędu Miejskiego. 
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Wydatki budżetu Gminy Sułkowice na rok 1998 wg działów 
{projekt} 

Klas. Wyszczególnienie 
buclże-
towa 

1 2 

40 Rolnictwo 
50 Transport 
59 Łączność 
70 Gospodarka komunalna 
74 Gosp.mieszk. 
79 Oświata i wychowanie 
83 Kultura i sztuka 
85 Ochrona zdrowia 
86 Opieka społeczna 
87 Kult. fiz. i sport 
89 Różna dzialałalność 
9 1  Admin. panstw. i sam orz. 
93 Bezpiecz. publiczne 
97 Różne rozliczenia 
99 Urzedv naczelnvch or2:. wł. i kontroli 

RAZEM WYDATKI BUDŻET 

IWvdatki finansowe 
0055 Pożyczki krajowe 

RAZEM ROZCHODY 
RAZEM PRZYCHODY 
N ad wyżka \niedobór 

Powyższa tabela pokazuje podział wydatków Gminy wg działów klasyfi
kacji budżetowej (kolumna. I tabeli), z wyszczególnieniem głównych "resor
tów" gminy (kolumna 2). W kolumnie 3 przedstawiono prognozę wykonania 
\,ydatków w 1997 r, natomiast plan na rok 1998 zawiera kolumna 4. następna 

kolumna informuje o ile wzrosną wydatki w roku przyszłym. Dwie ostatnie ko
lumny pokazują jaki procent budżetu wydajemy na poszczególne działy w roku 
1997 (kolumna 8) i zakładamy na 1 998 rok (kolumna 9). 

Oczywiście przedłożony Radzie projekt wydatków jest daleko bardziej 
szczegółowy, jego prezentacja zajęła by pół gazety. Dla wyjaśnienia podam 
tylko, główne wydatki zaliczane do poszczególnych działów. I tak: 

- w dziale 40 - remonty dróg rolniczych (zad. własne) 
- w dziale 50 - jednorazową współpracę z Gminą Budzów - budowa drogi 

Harbutowice -Bieńkówka. 
- w dziale 59 - dofinansowanie telefonizacji (nie jest zadaniem gminy) 
- w dziale 70 - utrzymanie czystości, remonty i inwestycje z zakresu infras-

truktury technicznej /gaz, woda, kanalizacja, oczyszczalnia, składowisko odpa
dów; dalej oświetlenie uliczne oraz dofinansowanie działalności wodociągów. 

- w dziale 74 - utrzymanie OSP oraz domów nauczyciela. 
w dziale 79 - szkoły, przedszkola, świetlice oraz pomoc szkole zawodowej, 

oraz inwestycje związane z bazą oświatową. 
- w dziale 83 - biblioteki, dom kultury oraz dofinansowanie zespołów upow

szechniania kultury. 
- w dziale 85 - dofinansowanie służby zdrowia (nie jest zadaniem gminy) 
- w dziale 86 zasiłki z pomocy społecznej, zasiłki rodzinne i mieszkaniowe 

(zadania własne i zadania zlecone) 

Progrwza Plan W:rkaź- Strukt. Strukt. 
wykonania wydatków nik % % 

1997 na 1998 r % pw.97 pl.98 
3 4 7 8 9 

1 10.90( 123. 100 1 1 1 ,0% 1 , 14% 1 ,0 1  % 
12.500 o 0,0% 0, 1 3%  0,00% 
3.788 4.200 1 10,9% 0,04% 0,03% 

1 . 833.306 3.283.688 179, 1 % 1 8,9% 27, 1 %  
1 94.224 145 .920 75, 1 %  2,00% 1 ,20% 

4.629.450 5 .229. 640 1 13 ,0% 48% 43% 
238.353 28 1 .740 1 1 8,2% 2,46% 2,32% 
3 1 . 649 1 6.670 52,7% 0,33% 0, 14% 

953. 9 16  1 . 123. 126 1 17,7% 10% 9% 
360.480 325.340 90,3% 3,72% 2,68% 

3.56 1 1 80 5 , 1 %  0,04% 0,00% 
1 .292. 1 50 1 .443.790 1 1 1 ,7%  1 3%  12% 

5. 10( 4.000 78,4% 0,05% 0,03% 
C 1 54. 176 0,00% 1 ,27% 

23. 306 o 0 24% 0.00% 
9.692.683 12. 135 .570 125,2% 

C 84.000 
C 84.000 

PW 97 Pl 98r 
9 .692.683 12.21 9. 570 126, 1 % 

10.002. 857 1 1 .909.396 1 19 1 %  
3 10. 174 (3 10. 174) 

- w dziale 87 - utrzymanie obiektów sportowych, dofinansowanie klubów 
sportowych oraz inwestycje zwiazane z bazą sportową. 

- w dziale 89 - zadania zlecone związane z OC i wyborami do izb rolni
czych 

w dziale 91 - administracja: 
zadania ziemne: 
geodezja, architektura, komunikacja, ewidencja ludności 
oraz zadania własne: 
pozostała działalność z zakresu administracji, utrzymanie Urzędu, Rady 

Miejskiej oraz inwestycje związane z funkcjonowaniem Urzędu 
- w dziale 93 - dofinansowanie Policji /paliwo, sprzęt/ 

- w dziale 97 - rezerwy ogólne i inwestycyjne 
- w dziale 99 - zadania zlecone związane z \ryborami 
Tyle o przyszłorocznym budżecie przygotowanym przez Zarząd, te

raz inicjatywa przechodzi w ręce Rady Miejskiej, w ręce Państwa 
przedstawicieli. Prosimy o składanie uwag, zarówno co teści jak i sposobu 
prezentacji budżetu. Muszę się przyznać, że napisałem materiał bez „rysun
ków i torcików", tego jak ma
wia jeden z moich znajomych 
,,EKG", jednak po jego odczy

taniu powróciłem do formy 
graficznej . Prezentacja samych 
tabel \rydała mi się znacznie 
bardziej niestrawna. 

5ltfam (jumu(arz 
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Gazyfikacja Harbutowic 
Pani Radna Frosztęga zapytuje o termin zakończe

nia gazyfikacji Harbutowic. 
Trzeba przyznać, że od pól roku gazyfikacja w Harbuto

wicach się ślimaczy. Komitet narzeka na Wykonawcę, wy
konawca narzeka na Komitet. Pan Burmistrz Magiera i 
Referat Techniczno-Inwestycyjny zawaleni robotą związaną 
najpierw z inwentaryzacją szkód powodziowych, usuwa
niem skutków powodzi a ostatnio z rozpoczęciem budowy 
kanalizacji nie znajdowali już czasu na ciągle śledzenie 
postępów prac . Jednak ostatnio doszło wreszcie do spotka
nia wszystkich zainteresowanych, ustalenia zakresu prac 
oraz terminów ich wykonania. 

Ze spotkania tego wynika, że ukończenie prac na obyd
wu etapach, usunięcie usterek i zgłoszenie do odbioru 
nastąpi do 15 grudnia. PrZY.jęto zasadę, że w przypadku 
wystąpienia jakichkolwiek trudności Komitet będzie infor
mował natychmiast Burmistrza lub Zastępcę. 

Miejmy nadzieję, że dzięki tym ustaleniom termin zosta
nie dotrzymany i inwestycja zakończy się definitywnie w 
roku 1998. 

. _ _J 

. i  ·:· 7 i 

KOLEKTORY I SIĘGACZE NA OSIEDLU 
W związku z pytaniami mieszkańców Osiedla, zaniepokojonych o los 

swoich posesji w trakcie budowy kanalizacji, przedstawiamy szkicowy zarys 
kolektorów i sięgaczy w tym terenie. Wszystkie będą przebiegać w drogach, 
jednak w przypadku tak zwartej zabudowy inny przebieg nie będzie możliwy. 
Będą więc utrudnienia, jednak rozkopy na posesjach dotyczyć będą tylko 
przłączy. 

Na początku grudnia planuję spotkanie, na którym przedstawię dokumen-
tację oraz propozycję sfinansowania tego zadania. (A.G.) 

Zmiana adresów 
Na sesji w dniu 30 października, Rada Miejska dokona

ła zmiany nazwy ulic i przyporządkowania bloków wielo
mieszkaniowych. Poniżej drukujemy pełny tekst uchwały, 
gdyż niniejsza publikacja jest zarazem ogłoszeniem uchwa
ły w sposób zwyczajowo prZY.jęty - od dnia ukazania się 
Gazety uchwala wejdzie w życie. 

Uchwała Nr XII/282/97 
Rady Miejskiej w Sulkowicnch 
z dnia 30 października 1997 r 

w sprawie:zmiany nazwy ulicy Zielona w Sułkowicach oraz przyporządkowania blo
ków wielomieszkaniowych 

Na podstawie art. 1 8  ust.2 pkt. 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o  samorz,1dzie 
terytorialnym /tekst jednolity Dz.U. z 1996 r Nr 13 poz.74 z późniejszymi zmianami/ 

Rada Miejska w Sułkowicach uchwala, co następuje: 

&.1. 

Nadaną uchwałą raday Narodowej Miasta i Gminy w Snłkowicach z dnia 
26.0l . 1985r Nr.JV/36/85 nazwę ulicy Zielona zmienia się na: ulica Ptasznica. Jest to dro
ga stanowiąca działkę ewidencyną nr 40 o pow. ogólnej 2.6721 ha - zaliczona do 
ktegorii dróg wojewódzkich. 

&.2. 
1 .  Przyporządkowuje się b loki wielomieszkaniowe usytuowane przy Osiedlu Zielona 

do ulicy Szkolnej, zostały one bowiem pominięte w uchwałach Rady Narodowej Miasta 
i Gminy w Sułkowicach: Nr IV/36/85 z dnia 26.0l .85r i Nr VI/45/85 z dnia 20.05.85r. 

2. W uchwale Rady Narodowej Miasta i Gminy w Sułkowicach Nr IV/36/85 z dnia 
26.0l .85r - skreśla się &.6. pkt I i 2. 

&.3. 

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Miejskiemu w Sułkowicach. 

&.4. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem ogłoszenia. 

V-ce Przewodnicząca Rady Miejskiej 
mgr. Zofia Frosztęga 

Powodem podjęcia tak szybkiego (niestety nie konsuto
wanego z bezpośrednio zaiteresowanymi mieszkańcami) 
działania były sygnalizaowane nam kłopoty mieszkań
cow. Pojawiały się one przy rozliczeniach w Urzędach 
Skarbowych lub załatwianiu spraw w Urzędzie Statystycz
nym oraz ZUS itp. Kłopoty polegały na kwestionowaniu 
przez te urzędy adresów, w których brak jest nazw ulicy. 
Mieszkańcy bloków mieli też różne nazwy w dowodach oso
bistych, wynikające z poprzednio stosowanych nazw -
Osiedle Zielona, Osiedle Robotnicze lub tylko blok z nume
rem. 

Najlepszym naszym zdaniem rozwiązaniem, był 
powrót do nazw zwyczajowych. 

1. Ulica Zielona miała nazwę taką samą jak Osiedle . 
Rozróżnienie tych nazw wymagało, albo przenumerowania 
49 domów na Osiedlu lub zmiany nazwy ulicy Zielonej - co 
dotyczy kilku domów. Wybrano drugie rozwiązanie, uzna
jąc, że w przypadku ul. Zielonej powrót do zwyczajowej, 
funkcjonującej do dziś nazwy „Ptasznica" będzie nąjbar 
dziej satysfakcjonujący. 

2. Przyporządkowanie bloków do Osiedla Zielona wiąza
łoby się również z koniecznością przenumerowania bloków 
/kilkaset mieszkańców/ .  Rozwiązaniem bardziej racjonal
nym było pozostawienie numerów bez zmian i przyporząd
kowanie bloków do ul. Szkolnej . Jest to zgodne z zasadami 
numeracji nieruchomości gdyż ulica ta biegnie pomiędzy 
blokami. W tym przypadku koniecznym będzie zmiana nu
meracji pięciu domów jednorodzinnych z ul. Szkolnej . 

Co dalej'? Po uzgodnieniu procedury z Terenowym 
Bankiem Danych wystąpimy do mieszkańców aby powyż
sze czynności przeprowadzić w sposób najmniej uciążliwy. 



BIULETYN INFORMACYJNY 7 /65 9 

KRÓTKO 
W SPRAWACH BIEŻĄCYCH 

Rozszerzanie 
wywozu nieczystości 

Na początku br. Rada Miejska uchwaliła pakiet uchwał 

dotyczących obowiązków w zakresie ochony przed odpada

mi. Możliwość taką dała nowa ustawa o utrzymaniu czys

tości i porządku w Gminach. Wszyscy mieszkańcy 
powinni się już z tymi uchwałami zaznajomić. Specjal

ny dodatek do Klamry był przecież roznoszony do domów. 

Niestety obawiać się należy, że dodatek ten przeczytali 

głównie ci mieszkańcy, którzy bez jakichkolwiek regulacji 

prawnych są przyzwyczajeni do porządku. 

Jednym z obowiązków wszystkich mieszkańców na
szej Gminy, który wynika z przyjętych przez Radę rozwią

zań jest korzystanie ze zorganizowanego wywozu 
nieczystości stałych. Zakładem prowadzącym ten wywóz, 

jest Zakład Gospodarki Komunalnej w Biertowicach. Tak 

więc do dnia dzisiejszego już każdy właściciel posesji 
powinien zawrzeć umowę z ZGKiM i swoje śmieci gro
madzić w indywidualnym kontenerze. Okres oczekiwa

nia już minął i obecnie Zarząd musi egzekwować ten 

obowiązek. Właśnie sposób egzekwowania tego obowiązku 

był jednym z tematów ostatniej sesji Rady. Propozycja Za

rządu została zaakceptowana przez Radę Miejską i w chwili 

obecnej rozpoczęła się jej realizacja. 

Program rozszerzenia wywozu odpadów dzieli wszys
tkie posesje w Gminie na dwie kategorie: 

1 .  Posesje, do których istnieje dogodny dojazd (cho

dzi o granicę posesji a nie same zabudowania) - te objęte 
zostaną wywozem indywidualnym. 

2. Posesje, których nie można objąć wywozem indy
widualnym ze względu na stan dojazdu - te zostaną obję
te wywozem grupowym. 

- Niezależnie od kategorii usługa jest odpłatna - cho

ciaż w chwili obecnej mocno dotowana. 
- W przypadku wywozu indywidualnego, każdy za

wiera umowę z Zakładem GKiM i dysponuje swoim kon
tenerem O, 1 1  m3. W przypadku wywozu grupowego -

posesje zostaną przyporządkowane np. po 10 - do jedne
go kontenera 1 , 1  m3, przy czym odpłatność będzie 
taka sama jak przy wywozie indywidualnym. 

- Wyznaczenie terenów, na których nie jest możliwe 

wprowadzenie systemu umów indywidualnych jest obo

wiązkiem Sołtysów i Rad Sołeckich - i mają to zrobić do 

końca listopada. Również Sołtysi powinni wstępnie określić 

lokalizację kontenerów grupowych. Właścicielowi posesji 

na której będzie umieszczony kontener grupowy 1 ,  1 m3, 

przysługiwać będzie zwolnienie z opłat za wywóz nieczys

tości w zamian za dzierżawę terenu. 

Od założeń do realizacji. 
••• 
Pierwszym elementem jest wysłanie upomnienia do 

wszystkich właścicieli (lub władających) posesji (obecnie 

wysyłamy po 50 upomnień tygodniowo). 

••• 
W przypadku braku reakcji zostanie wystawiona decyz

ja o nałożeniu obowiązku udostępnienia miejsca na konte

ner oraz gromadzenia w nim odpadów , przy czym 

równocześnie Urząd zleci Zakładowi jego opróżnianie. 
*** 
W okresach kwartalnych będą wystawiane nak�2Y płat

nicze uwzględniające oprócz bezpośrednich kosztów wywo

zu również koszty administracY.jne. Ta opłata bedzie o ok. 

50% wyższa niż opłata dla osób, które zawarły umowę z 

Zakładem. 
••• 
W przypadku nie dokonania wpłaty „opłaty podwyższo

nej" będą kierowane wnioski egzekucY.jne do komornika, 

ale miejmy nadzieję że będą to przypadki naprawdę spora

dyczne . Przecież każdy rozsądny człowiek zrozumie, że za 

swoje śmieci musi płacić sam. 
••• 
Sposób postępowania w przypadku wywozu grupowego 

będzie taki sam, z tym że decyzją Urzędu zostanie wskaza

na lokalizacja kontenera do którego właściciel posesji ma 

obowiązek wrzucać odpady. 

Jakie efekty dotychczas? 
Nie można narzekać na Sułkowice .  Tutaj wywozem ob

jęta jest zdecydowana większość posesji. Do nielicznych 

wysyłane są ponaglenia. Również nieźle przedstawia się sy

tuacja w Rudniku i Biertowicach. 

Najgorzej jest w Krzywaczce i Harbutowicach - tam 

zawarto dotychczas po kilka umów i jak się można domyś

lać większość śmieci trafia na dzikie wysypiska. Nie świad
czy to najlepiej o mieszkańcach tych sołectw a 

szczególnie Krzywaczki, w której stan dróg jest znacznie le

pszy niż w Harbutowicach. 

Należy tutaj przypomnieć, że zgodnie z uchwałą 
przyjętą przez Radę Miejska jeszcze w 1996 roku od 
1998 roku zadania rzeczowe na terenie wsi rozpocz
nie się dopiero po usunięciu dzikich wysypisk i potrą
ceniu kosztów tej likwidacji ze środków 
przeznaczonych na dane sołectwo/ 

Ogółem mamy już w Gminie 1095 kontenerów indy

widualnych, tak więc osób nie poczuwających się do 
obowiązku „sprzątania po sobie" jest coraz mniej. 
Chcemy też wierzyć, że i te osoby podporządkują się pra

wom lokalnym - bez konieczności uciekania się do kar. Już 

samo wysyłanie upomnień jest upokarzające zarówno dla 

upomnianego jak i upominającego (ZM) 

Niezorientowanym podajemy cenę 
dla odbiorców indywidualnych: 
za kontener 0, 1 1  m3 /4-wywozy w mie
siącu/ do końca br. opłata wynosi 6 zł 

Od stycznia 1998 r Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Biertowicach planuje podwyżkę tej usłu
gi o 1 zł 

Kontener można zamówić telefonicznie - pod numerem 

27-32-050 
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Objazd skończony 
W piątek 21 listopada otworzono dla ruchu odcinek ul. 

1 Maja obok wodospadu. Ponad czteromiesięczny objazd 
dał się wszystkim we znaki. Tydzień wcześniej dokonano 
odbioru muru oporowego. Z pewnością odbudowa i oskało
wanie wyrwy w ul. 1 Maja mogły się zakończyć już w 
połowie września, jednak takie zabezpieczenia mogłyby 
przetrwać tylko do następnej powodzi. Mur oporowy jest 
budowlą solidną, która przetrzyma niejedną powódź. War
tość wykonanych prac tylko przy budowie muru przekrczy
ła 290.000 zł. Tak więc warto było przecierpieć aby jeden z 
naszych problemów został załatwiony docelowo. 

Oczywiście pozostaje jeszcze odbudowa korpusu i na
wierzchni drogi oraz remont ul. Zagumnie. Będziemy pilno
wać aby Zarządca drogi wywiązał się z tych obowiązków. 
Najważniejsze jednak, że „ruch odbywa się jak dawniej" . 
Czas był najwyższy, ponieważ kierowcy PKS straszyli za
wieszeniem kursów przez Sułkowice .  

Na  marginesie trzeba stwierdzić, że chyba tylko cudem 
uniknęliśmy większych wypadków przy tym objeździe . Prze
cież niemal codziennie rano trzeba było stawiać oznakowa
nie z upodobaniem wywracane przez ,, . . . . .  " - szkoda Pana 
Boga obrażać słowem, które ciśnie się na usta. Może polic
janci, o których piszemy w gazecie, znajdą tych potencjal
nych morderców. 

Organizacja mchu w Sułkowicach 
*** Drogi krajowe 
(Dotyczy dróg, za które odpowiada Minister Transportu) 

Jak już informowaliśmy w czerwcu został opracowany 
projekt organizacji ruchu w ciągu ulic 1 Maja, 1 1  Listopa
da i Partyzantów. Projekt ten wyznaczał przejścia dla pie
szych wraz z dojściami do nich. 

Niestety lipcowa powódź odsunęła realizację tego pro
jektu o kilka miesięcy. W listopadzie zaczęto realizować 
pewne elementy tego projektu. Należą do nich: 

-wysepka przy placu targowym 
-chodnik do przystanku na Zielonej 
Planowane są także prace przy chodniku 1 1  Listopada 

związane z przejściem dla pieszych obok Przedszkola Nr 
1. Są materiały, pieniądze i już wyuczona brygada od ukła
dania chodników. Wszystko zależy jednak od pogody. 

Prace te prowadzone są w ramach zadania: moderni
zacja chodników przy drodze krajowej 965. Ponieważ nie 
możemy remontować chodnika 1 Maja, gdyż niedługo 
przyjdzie go rozkopywać, staramy się realizować elementy 
towarzyszące . 
*** Drogi gminne 
(Dotyczy naszych dróg - odpowiedzialny burmistrz) 

Zgodnie z wcześniejszymi interpelacjami p. Kołodziej
czyk i p.Korpal została opracowana dokumentacja na za
montowanie stopnia zwalniającego na ul. Szkolnej . Jego 
montaż nastąpi jednak najwcześniej w grudniu, gdyż jedy
na znana nam firma dostarczająca tego typu elementy 
może zrealizować dostawę na 15 . 12.97. Jeżeli rozwiązanie 
się sprawdzi, wówczas pomyślimy nad szerszym jego wyko
rzystaniem. 

Zadłużanie Gminy 
W październiku Zarząd Miejski zaciągnął 

ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska w Krakowie dwie pożyczki. 

1. Na budowę kanalizacji i oczyszczalni ścieków, w 
kwocie 2.165.000 zł, z czego 536.000 zł w transzach roku 
1997 a pozostałe 1 .629.000 zł w transzach do czerwca 
1998 r. Pożyczka jest oprocentowana 8% w stosunku rocz
nym i podlega umorzeniu w 60% w przypadku uzyskania 
założonego efektu ekologicznego. Plan spłat obejmuje okres 
od 1999-2002 roku. Jeżeli uzyskamy założony efekt będzie 
to tylko 40% tej kwoty w latach 1999 i 2000. 

2. Na zakup samochodu śmieciarki, w kwocie 
190,000 zł. Pożyczka ta jest oprocentowana 15% w sto
sunku rocznym i umarzana w 40%. Tak więc zakup z 
pożyczki to ponad 50.000 zł oszczędności. 

*** 
Również w październiku podpisano umowę dotacyj

ną z Bankiem Inicjatyw Gospodarczych, na mocy której 
BIG dofinansuje środkami UKFiT kolejną inwestycję gmin
ną: ogrzewanie promiennikowe hali sportowej w Sułkowi
cach. Dotacja ta w kwocie 50.000 zł wraz ze 100.000 zł z 
naszych środków pozwoli na wykonanie bardzo nowoczes
nego i energooszczędnego ogrzewania. 

(Z.M.) 

Pozostaną zaległości 
i tytuły egzekucyjne! 

Od 1 stycznia 1998 r właściciele samochodów osobo
wych przestaną płacić podatek od środków transportowych 
do Gminy. Jego miejsce Zajmie akcyza wlicwna w cenę pa
liwa. Nie oznacza to, że przepadną zaległości z tego tytułu. 

Gmina ma obowiązek te zaległości ścią
gać i może to robić jeszcze przez pięć 
lat. 

Od dwóch lat wysyłamy upomnienia a w przypadku 
braku reakcji  uciekamy się do bardziej dolegliwych 
form nacisku.W roku bieżącym przesłano już 58 tytu
łów wykonawczych do Urzędu Skarbowego, z których 
ściągnięto 14 za łączną kwotę ok 6.000 zł. Jednak w ta
kim przypadku podatnik jest obciążony dodatkowo 
znacznymi kosztami egzekucji. 

Jeszcze raz apelujemy! 
Każdy kto ma zaległości z tego tytułu powinien 

zgłosić się w Urzędzie i je uregulować. Podatek od środ
ków transportu miał być płatny bez wezwania i każdy 
posiadacz samochodu powinien go uregulować nie cze
kając na upomnienia. Nie istnieje też żadna okoliczność 
usprawiedliwiająca takie zachowanie . Wyegzekwowanie 
zaległości wraz z odsetkami, które często przekraczają 
sam podatek jest nie tylko naszym obowiązkiem wyni
kającym z przepisów. Jest powinnością w stosunku do 
przytłaczającej większości podatników, którzy uczciwie 
płacili go przez poprzednie lata. 

Zarząa :Mlejs{;j 
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Cudowny Obraz Matki Bożej 
Harbutowice k/Sulkowic 

* * * 

Przed rozpoczęciem mszy św. 
dyrektor szkoły p .  Zofia Frosztę
ga, rodzice, nauczyciele, a 
zwłaszcza dzieci gorąco powitali 
ks. biskupa. 

Zacytujmy tu wypowiedzi ucz
niów z ich wypracowań: 

Ks. biskup mile i serdecznie 
rozmawiał z przedszkolakami i 
uczniami. /Krzysiek Golonka/ 

By! radosny i, jak się dato za
uważyć, cieszył się, że jest 
wfród nas. /Danka Żądło/ 

To wspaniały człowiek o zło-
tym sercu. I Agnieszka Bobeł/ 

(PATRZ STR. 1) 

Ks. kardynał Franciszek Macharski nie mógł 
(a ogromnie chciał) z powodu nawału zajęć przyje
chać 16 X do Harbutowic. W tym bowiem dniu 
poświęcił tatrzański kamień, usytuowany na Bło
niach w miejscu ołtarza papieskiego, następnie na 
Wawelu odprawił mszę św. w 19-tą rocznicę wybo
ru ks. kardynała Karola Wojtyły na Sternika Łodzi 
Piotrowej . 

Również ks. biskupi pomocniczy byli zajęci, ale 
mimo to ks. bp Albin Małysiak powiedział naszej de
legacji: 
- Skrócę swój pobyt w Gdańsku na sympozjum 
naukowym i z ochotą do was przyjadę! 

Ogromnie się ucieszyliśmy, bo przecież to wielkie 
wyróżnienie dla naszej wioski, że przyjedzie ks. bis
kup, którego uważnie słuchamy głoszącego Słowo 
Boże np. w Radio Maryja. 

Ostatnie przygotowania do uroczystości sprawnie 
przebiegały dzięki wydatnej pomocy różnych osób, 
wśród których należy wymienić p. burmistrza Ada
ma Gumularza, p. wiceburmistrz Stanisławę Piąt
kowską, p. Józefa Ziemblę, ks. proboszcza 
Antoniego Palucha oraz wielu rodziców, nauczycieli 
i uczniów naszej szkoły. 

Wreszcie nadszedł ów upragniony dzień. W ostat
niej chwili z powodu złej pogody zamiast przy szkole 
msza św. została odprawiona w kościele parafialnym 
pod wezwaniem Imienia Najświętszej Maryi Panny. 
Modliliśmy się przed Cudownym Obrazem Matki 
Boskiej Harbutowickiej.  

Przedstawicielka rodziców p.  Zofia Żelazko serdecznie powitała ks. biskupa. 
W głębi ks. dziekan Andrzej Kulig i ks. proboszcz Antoni Paluch. 
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Wierni podczas mszy św. 

W swym wyśmienitym kaza

niu ks. biskup krótko scharak

teryzował ostatnie pielgrzymki 

papieskie do Polski, Francji i 

Ameryki Południowej , poru

szył również problemy, o któ

rych tak pisali uczniowie: 

Każda rodzina powinna czytać 

pisma katolickie. Prosił, aby 

czytać np. ,,Zródło ", ,, Gofria 

Niedzielnego ". 
/Jacek Rymarczyk/ 

Potępił pisma deprawujące 

młodzież, np. ,,Brawo ", 

,,Dziewczyna ". /Basia Ziemla/ 

Kazanie p rzemówilo mi do 

serca i postaram się je zapa

miętać. /Łukasz Golonka/ 

Ludzie byli zasłuchani, a niektórzy płakali. /Danka Chwała/ Ludzie płakali, gdy biskup mówił o alkoholikach. /kil

ku ucz. !Myślę, że tę homilię na długo zapamiętamy. /Agnieszka Kuc/ 

Większaść wiernych przystąpiła do Komunii św. Aby się lepiej przygotować do uroczystości, w przeddzień posz

łam do spowiedzi i zastałam na różańcu. /Basia Kania i wielu innych uczniów/ 

Gdy ks. biskup rozpoczął mszę, niebo nagle się rozpogodziło. I Ania Chodnik/ 

Na zakończenie mszy św. pod
niośle zabrzmiał hymn „Boże, 
coś Polskę" i pieśń „My chcemy 
Boga". 

A potem przemarsz ku szkole, 
gdzie dyr. p. Frosztęga przywitała 
wszystkich zebranych, szczególnie 
gorąco wymieniła przybyłych by
łych nauczycieli i dyrektorów tej • 
szkoły: pp. Genowefę Repeć, Ma
rię Małachowską, Marię Kornaś, 
Józefa Kornasia, Krystynę Bro
żek i Eugeniusza Brożka. 

Pan kurator Jerzy Lackowski w 
przemówieniu wspomniał swe spot
kania z Ojcem Św., a następnie z p. 
bmmistrzem, trzymając na rękach 
pie1wszaczków, odsłonili tablicę z 
płaskorzeźbą. Wcześniej p. bur
mistrz odczytał akt nadania szkole 
imienia. Ks. biskup poświęcił 
szkołę. Wszyscy cieszyli się 

Doskonale grała w czasie całej uroczystości orkiestra dętą z Sułkowic 
pod dyrekcją p. Józefa Oliwy: 
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ogromnie. Wysłuchaliśmy także 
krótkich wystąpień przedstawi
cieli szkół ze Sułkowic i Szkoły 
Podstawowej nr 3 im. Jana Paw
ła II z Myślenic. 
Ofiarowali naszej szkole pamiątko
we albumy. Bóg zapłać Wam -
myśleniczanie i sułkowiczanie! 
Bóg zapłać wszystkim pocztom 
sztandarowym oraz druhom z 
OSP Harbutowice. 
Najgorętsze Bóg zapłać ks. bis
kupowi i księżom proboszczom z 
Jasienicy, Palczy, Lubnia i Har
butowic. 
Bóg zapłać władzom państwo
wym i samorządowym. 

Widzowie ·gromko oklaskhvaH•uczniów. z kółka teatralnego. 

Bóg zapłać wszystkim uczestni
kom uroczystości. 

Wkrótce rozpoczęła się część artystyczna. O niej napiszę innym razem. Na razie znów wypowiedzi uczniów: 
Moja babcia była zachwycona. Moi koleżanki i koledzy pięknie reeytowali./Marzena Tondyra/ 
A moja babcia była smutna, ponieważ nie mogla z powodu choroby uczestniczyć w tej wspanialej uroczystości. 

/Danuta Chwała/ 

Kurator Oświaty p. Jerzy Lackowski i burmistrz Sułkowic p. 
Adam Gumularz przed chwilą odsłonili tablicę pamiątkową. 

Adaś (na zdjęciu) i Grześ Ostafinowie czytali w czasie mszy 
św. lekcje. Z prawej ks. Leszek Koniorczyk - proboszcz Palczy. 
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Na zakończenie warto zacytować 
opinię m.in. Kuby Bigaja: 

Jestem dumny i szczęśliwy, 
że nasza szkoła nosi imię 

Jana Pawła Il. 

To zdanie podzielają wszyscy 
harbutowiczanie ! 

/tekst: Stefan Bochenek, 
fotografie: Piotr Polek/ 

Pierwszy z prawej autor 
płaskorzeźby i tablicy 
pamiątkowej p. Andrzej Zyvolak, 

adiunkt ASP Kraków. 

W 1 rzędzie od lewej: 
ks. Antoni Paluch, dyr. 

Oddziału Zamiejscowego Kuratorium 
Oświaty p. Barbara Czepiel, bur� 
mistrz p. Adam Gumularz, ks.kan. 
Franciszek Bobeł, ks. dziekan An
drzej Kulig, h . bp Albin Małysiak, 
kurator Oświaty p. Jerzy Lackowski. 

Moim bliskim bardzo podobała 
się część artystyczna. /Jola Golon
ka/ 
Część at,ystyczna, niestety, musia

ła zostać skrócona, ponieważ za
czął padać deszcz ze śniegiem i 
·wiać gwałtowny, zimny wiatr. 
/Magda Górkiewicz/ 

+--· Filmował p. Piotr Polek 
z ·  Myślenic. Tu na tle 

niektórych uczniów z kółka 
teatralnego i scholi parafialnej. 

Bóg zapłać następującym osobom i 
firmom, które finansowo wsparły na -

szą szkolną uroczystość: 

Ksiądz Kanonik Franciszek Bobet (rodak z Har
butowic), 

Pani Maria Hudziak z Sulkowie, 
kilkudziesięciu mieszkańców Harbutowic, 

Bank Spótdzielczy Sutkowice, 
Sut-Met Sułkowice, 

Producent Narzędzi JUCO Sułkowice, 
Fabryka Narzędzi Kuźnia Sułkowice' 

Stanley Sułkowice, 
REALBENZ Biertowice, 

Firma Handlowo Usługowa Wojciecha Rzepisko 
Krzywa czka. 
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Nagrody i wyróżnienia samorządowe 
Rady Miejskiej w Sułkowicach 

Przyznawane są „za wybitne, wyróżniające się efekty osią
gane w zakresie działań na rzecz Gminy tj. organizację 
działalności społecznej i popularyzację ideii samorządności 
oraz za promowanie Gminy Sułkowice i przysparzanie jej 
splendoru poza jej granicami - mieszkańcom, instytucjom, 
organizacjom i innym zbiorowościom ludności z terenu 
Gminy. 

Nagrody samorządowe mogą być przyznane również oso
bom spoza Gminy w przypadku stwierdzenia zauważalnych 
i znaczących działań na jej rzecz. 

Nagrody przyznaje corocznie Rada Miejska Sułkowic za 
pośrednictwem wyłonionej z jej grona doraźnej Komisji Na
gród" .("Regulamin przyznawania nagród") 

Tegoroczni wyróżnieni: 
(uzasadnienia wnioskujących o nagrody) 

"Pani ZOFIA JODŁOWSKA - nauczycielka Szkoły Podsta
wowej w Sułkowicach - aktywnie uczestniczy w życiu społecz
ności lokalnej. Włącza się w organizację obchodów wszystkich 
świąt i uroczystości gminnych, przygotowując ich oprawę plas
tyczną. Z własnej inicjatywy projektuje i wykonuje wszelkie 
dekoracje na bardzo wysokim poziomie artystycznym. Ich wy
mowa patriotyczna przypomina tutejszej społeczności o naszej 
bohaterskiej i trudnej przeszłości, kształtuje postawę ludzi pra
wych, mądrych i dobrych, skłania do refleksji nad takimi 
wartościami j ak Ojczyzna, Bóg, odpowiedzialność za drugiego 
człowieka i naród. 

Nagroda samorządowa jest podziękowaniem za inicjatywę, 
pomysłowość, poświęcenie czasu i włożenie wiele trudu w 
przygotowanie uroczystości lokalnych, a także za działanie na 
rzecz kształcenia i scalania tutejszej społeczności". 

Rada Sołecka oraz OSP w Harbutowicach zgłosiła do nagro
dy p. STANISŁAWA KANIĘ, który „od kilku lat jest dobrym 
organizatorem prac społecznych, od 2-ch kadencji jest człon
kiem Rady Sołeckiej, pracuje również w zarządzie OSP w 
Harbutowicach. Przyczynił się do budowy Domu Strażaka, a po 
jego wykończeniu i oddaniu do użytku bezinteresownie pełni 
rolę gospodarza budynku. Ponadto jest przewodniczącym Spo
łecznego Komitetu Gazyfikacji wsi, poświęca dużo czasu na 
pracę społeczną będąc przy tym koleżeńskim i uczynnym dla 
innych". 

Pan STEFAN BOCHENEK - nauczyciel Szkoły Podstawo
wej w Harbutowicach - ,,( ... )angażuje się do każdej pracy w 
służbie społeczności lokalnej czy gminnej nie szczędząc czasu, 
zdrowia i posiadanej wiedzy. Opracowuje i przygotowuje 
wszystkie uroczystości o charakterze patriotyczno-religijnym. 
Należą do nich: 

95-lecie OSP Harbutowic, 
- coroczne Jasełka dla środowiska, 
- prowadzi społecznie scholę szkolną, 
- zajął III miejsca w przeglądzie grup kolędniczych w Iwano-
wicach, 
- redaguje gazetkę szkolną. 

Ponadto był wolontariuszem w pracy z młodzieżą powodzian 
z Lubszy przebywającą na kolonii w internacie ZSZ w Sułko
wicach. Na podkreślenie zasługuje zorganizowanie i wydanie 
gazety o nazwie 'Lubię Sułkowice, Lubszę i okolice', redago
wanej pod kierownictwem p. Bochenka przez młodzież z Lu
bszy. 

Ksiądz ADAM ŚWIERCZEK - ,,wieloletni kapłan w tutej
szej parafii, swoją postawą zdobył sobie szacunek i uznanie 
mieszkańców całkowicie integrując się ze społeczeństwem. 
( ... )Jego liczne zalety niewątpliwie zasługują na  wyróżnienie". 

Pan JAN ŁASKI - ,,osoba od lat działająca na rzecz sportu 
w Sułkowicach. Wieloletni piłkarz 'Gościbii', później w róż
nych okresach trener drużyn piłkarskich, prezesował sekcji 
piłki nożnej i sponsorował jej działalność. 

W czerwcu br. wykonał i podarował społeczności gminnej 
mistrzowsko wykonaną kutą bramę i bramkę dla głównego wej
ścia stadionu 'Gościbia'. 
( ... ) Jan Łaski jest także jednym z współorganizatorów szcze
gólnego w naszej społeczności środowiska hodowców gołębi 
pocztowych. Do sułkowickiego Koła Związku Hodowców Go
łębi należy od 1983 r., a od 7 lat jest jego prezesem. W 
styczniu br. zorganizowano pierwszą w Sułkowicach wystawę 
gołębi pocztowych, która była dużą atrakcją dla licznych 
mieszkańców Sułkowic. Zdobywając liczne nagrody i wyróż
nienia w konkursach-lotach hodowcy gołębi promują nasze 
miasto w kraju i za granicą". 

IM.Gł 

Pani Wiceburmistrz 

Urząd Gminy 

w Sułkowicach 

W imieniu własnym oraz rodziców dzieci przebywają
cych na koloniach letnich w Sułkowicach składam po
dziękowanie Zanądowi Gminy oraz sponsorom za 
zorganizowanie wspaniałego pobytu i wypoczynku oraz 
okazaną pomoc materialną naszym dzieciom. 

W nawiązaniu do rozmowy przeprowadzanej w Mi
chałowicach z Panią Wiceburmistrz przesyłam do ewen
tualnego wykorzystania amatorską kasetę video z 
powodzi w miesiącu lipcu 1997 r. na terenie Gminy Lu
bsza. 

Z wyrazami szacunku 
Tadeusz Budzański 
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P O L I C J A 

. ;>· , 

SĄSIEDZKA CZUJNOSC 

opracowano 
wZespole ds. Prewencji Kryminalnej 

KRP w Myślenicach 

Nawet najlepiej zorganizowana i wyposażona w środki techniczne i 
sprawnie działająca Policja nie jest w stanie zapewnić 100 % bezpie
czeństwa obywatelom, bez ich czynnego udziału i pomocy w sytuacji 
systematycznie rosnącego zagrożenia przestępczością kryminalną. 

W wielu krajach europejskich w ramach szeroko rozwiniętej już pre
wencji kryminalnej przy współudziale władz lokalnych oraz Policji 
wdrożone zostały do codziennej praktyki różne formy samoobrony i 
wzajemnej pomocy sąsiedzkiej. 

Dlatego też proponujemy - bez względu na to, czy jesteś mieszkań
cem dużego miasta, miasteczka czy wioski - aby każdy w miarę 
swoich możliwości mógł włączyć się do wspólnej walki z przestęp
czością i przejawami patologii społecznej . 

Tego typu inicjatywy mieszkańców zaowocowały powstaniem grup 
samoobrony społecznej, które to tworzą parkingi strzeżone, organizują 
i prowadzą działalność profilaktyczną wśród współlokatorów. 

Należy pamiętać, iż strach przed przestępczością nie może nas spara
liżować. Tylko wspólne i szeroko podejmowane działania spowodują, 
że będziemy mogli żyć spokojnie i bezpiecznie. 

Nie ma nic gorszego od zobojętnienia i braku zdecydowanej reakcji 
na wszelkie przejawy zła. Sytuacja taka prowadzi do rozzuchwalenia 
się sprawców przestępstw i wzrostu ich poczucia bezkarności. 

Może i ty kiedyś staniesz się ofiarą przestępców-profesjonalistów, dla 
których systemy zabezpieczające nie stanowią wystarczającej przesz
kody. Jeżeli w takiej chwili nie będziesz mógł liczyć na pomoc 
sąsiadów - możesz być ograbiony z dorobku całego życia. Pragniemy 
położyć nacisk na ważną rolę, jaką odgrywają zaufani przyjaciele i są
siedzi. Dobrze zorganizowani mieszkańcy mogą skutecznie przeciw
wstawić się włamaniom i napadom. 

Często spotyka się zobojętnienie ludzi na sytuację panującą wokół 
nich, większość nie zwraca uwagi na przejawy chuligaństwa, niszcze
nia i dewastacji urządzeń użyteczności publicznej, co w efekcie powo
duje znaczące koszty ich naprawy, które to my wszyscy ponosimy. 
Wystarczy jedynie dobra wola i chęć zapobieżenia takim działaniom. 
Jeżeli zauważysz, że fakt taki ma miejsce i nie masz możliwości za
działania bezpośredniego z Twojej strony - powiadom o tym najbliższą 
jednostkę Policji. 

Znacząca część przestępstw dokonywana jest w skupiskach dornów i 
wiele osób je widzi, jednak nie przekazuje tych informacji Policji, ut
rudniając w ten sposób proces wykrywczy i możliwość szybkiego 
zatrzymania sprawców dokonujących przestępstw. W chwili, gdy takie 
osoby stają się pokrzywdzonymi, nie mogą zrozumieć, jak któryś z są
siadów mógł o działaniu na jego niekorzyść nie powiadomić Policji. 
Gdy Ty wykażesz właściwą postawę, to w chwili gdy będziesz zagro
żony możesz spodziewać się tego samego ze strony sąsiadów. 

Przełamanie wzajemnych uprzedzeń i wspólne podejmowanie 
działań podniesie bezpieczeństwo w Waszym miejscu zamieszkania 

O S T R Z E G A 

i okolicy. Gdy będziecie podejmować działania, utrzymujcie również 
kontakt z dzielnicowym Waszego rejonu, on skoordynuje je i udzieli 
rady na temat ich dalszego wykonawstwa, czynnie włączy się również 
w powyższe działania. 

SĄSIEDZI NA STRAŻY 
Aby podnieść bezpieczeństwo należy wspólnie z są�iadami podej

mować poniższe działania: 
- inicjować i organizować parkingi strzeżone; 
- reagować w przypadku uszkodzenia oświetlenia oraz domagać się 
zakładania nowych punktów świetlnych w miejscach najbardziej nie
bezpiecznych; 
- w przypadku wyjazdu któregoś z sąsiadów zwracaj szczególną uwa
gę na jego dorn lub mieszkanie. Za zgodą sąsiada wyjmuj ze skrzynki 
i przechowuj kierowaną do niego korespondencję. Przepełniona listami 
skrzynka może być sygnałem dla złodzieja, że w domu od dłuższego 
czasu nikogo nie ma; 
- na zasadzie wzajemności, gdy wyjedziesz Ty - sąsiedzi będą stać na 
straży Twojego domu; 
- jeśli dysponujesz kluczami do domu sąsiada, zapal wieczorem świat
ło (chociaż na kilkanaście minut) w różnych pomieszczeniach, otwórz 
okno, itp.; 
- reaguj na wszelkie przejawy chuligaństwa, wandalizmu, patologii 
społecznej (meliny pijackie, miejsca grupowania się elementu krymino
gennego, itp.), gdyż z tych kręgów wywodzą się w większości sprawcy 
przestępstw; 
- zwracaj uwagę na obecność w rejonie Twojego miejsca zamieszkania 
podejrzanie zachowujących się osób, które mogą prowadzić obserwację 
potencjalnych ofiar, ich rozkładu dnia oraz posiadanego mienia; 

Obcy będzie usiłował dokonać włamania, kradzieży, rozboju, gwałtu. 
Ty i Twoi są�iedzi możecie temu zapobiec. 

Jak należy to robić: 
- musisz bacznie obserwować zachowanie się podejrzanych, obcych 
osób starając się zapamiętać jak najwięcej szczegółów dotyczących ich 
wyglądu (rysopis, środek transportu, jakim się poruszają, itp.); 
- jeżeli możesz - sfotografuj lub zarejestruj kamerą video sposób za 
chowania się obcych oraz przestępstwo, jakiego się dopuszczają. Może 
to być jedyny dowód, dzięki któremu sprawca poniesie konsekwencje 
swego czynu. Zyskasz sobie wdzięczność niedoszłej ofiary przestęps
twa za uratowanie zdrowia lub mienia; 
- w sytuacji kiedy dojdziesz do wnioski, iż wszystkie fakty wskazują 
na to, że masz do czynienia z przestępcą (grupą przestępczą) wszelki
mi dostępnymi środkami powiadom najbliższą jednostkę Policji dzwo
niąc pod nr telefonu 997, korzystaj z kanału ratunkowego (kanał 9 
CB-Radia), jeżeli nie będziesz miał takiej możliwości, zaalarmuj sąsia
da, który posiada telefon. 

Czego nie wolno robić: 
Nie wolno Ci naruszać dóbr osobistych i granic prywatności życia 

sąsiadów, gdy nie jest to niezbędne i bezwzględnie konieczne. Możesz 
przez to stracić przyjaciół. 

Dlatego też: 
- bądź rozważny - reaguj tylko w sytuacjach uzasadnionych; 

cd na str. 17 



BIULETYN INFORMACYJNY 7 /65 1 7  

SĄSIEDZKA POMOC - dąg dalszy ze str. 16 
- jeżeli możesz - ustal powiadom Policję o zdarzeniu i pozwól wykonywać to co do niej 

należy; 
- po przybyciu na miejsce Policji nie miej obaw i podziel się swoimi 
spostrzeżeniami. Udostępnij negatyw bądź też kasetę video, na któ
rych zarejestrowałeś czyn przestępczy; 
- jeżeli czegoś się obawiasz i pragniesz zachować anonimowość, 
umów się telefonicznie i spotkaj z policjantem prowadzącym sprawę 
(dzielnicowym) bądź nawiąż kontakt telefoniczny z dyżurnym właści
wej Komendy Rejonowej Policji. 

Możesz zatelefonować również (w czasie gdy nie wymaga to na
tychmiastowego zadziałania) na numer całodobowego Aparatu Zgło
szeniowego Policji Kryminalnej w Myślenicach, tel. 272-06-31 i tam 
nagraj infonnację - spowoduje to reakcję ze strony osób zajmujących 
się tą tematyką. Podaj swoje dane i ustal miejsce spotkania - anoni
mowość jest zapewniona. 

Jeżeli znasz swoich sąsiadów i wiesz, że myślą tak samo jak Ty 
i chetnie włączą się do działań na rzecz bezpieczeństwa i porząd
ku publicznego w miejscu swojego zamieszkania - porozmawiaj z 
nimi! 

Jeżeli dojdziecie do wniosku, że inicjatywa taka przyniesie pożą
dane efekty - podejmijcie działania. 

Mogą wystąpić sytuacje, iż dokonacie ujęcia sprawcy przestępstwa, 
wykroczenia bądź też czynu chuligańskiego - o czym należy pamie
tać: 
- nigdy nie zastępuj wymiaru sprawiedliwości i nie urządzaj samosą
dów. Takie zachowanie jest karane sądownie. Powiadom Policję i jej 
przekaż ujętego sprawcę; 
- w miarę możliwości udziel pierwszej pomocy osobie pokrzywdzonej 
- powiadom Pogotowie Ratunkowe; 
- zabezpiecz miejsce zdarzenia i nie przemieszczaj oraz nie dotykaj 
narzędzi przestępstwa; 
- staraj się nie zacierać śladów na miejscu przestępstwa i do przyjaz
du Policji nie dopuszczaj do tego miejsca osób postronnych; 

ewentualnych świadków przestępstwa i przekaż te dane Policji. 

Wasze działania nie mają zastąpic czynności policyjnych, lecz 
mają stac się pomocne w podniesieniu Waszego bezpieczeństwa, 
obejmowac taki zakres działań, który mogą podjąc mieszkańcy 
dla poprawy stanu bezpieczeństwa w rejonie Waszego zamieszka
nia, tj.: 
- przełamanie anonimowości wśród mieszkańców (np. jednego bloku), 
wzajemne poznanie się; 
- ustalenie zasad reagowania i ostrzegania się na wypadek zagrożenia; 
- przekazanie sobie numerów telefonów; 
- poznanie swoich potrzeb w zakresie bezpieczeństwa i uzgodnienie 
zasad wzajemnej czujności i pomocy (inne oczekiwania mają właści
ciele samochodów, inne rodzice małych dzieci, a jeszcze inne osoby 
często przebywające poza domem, lecz mimo różnych potrzeb mogą 
sobie wzajemnie pomagać); 
- określenie i podjęcie działań mających na celu poprawę stanu bez
pieczeństwa w danym bloku (np. założenie lub wyremontowanie 
domofonu, ustalenie, gdzie może bezpiecznie przechowywać rowery, 
itp.); 
- w razie potrzeby wspólne zwracanie się do odpowiednich instytucji, 
np. administracji osiedla o zabezpieczenie wejść do piwnic, do Policji 
czy Straży Miejskiej, gdy mimo upomnień sąsiad nadal zakłóca ciszę 
nocną (wiele osób obawia się podejmowania tych działań indywidual
nie, a wyraża chęć działań w takiej fonnie); 

Niestety ludzie, którzy chcą żyć lepiej, chcą czuć się bezpieczniej, 
niekiedy być może ze względu na specyfikę czasów, marazm i ogólne 
zniechęcenie, zdani są w swoich działaniach i pomysłach tylko na 
siebie. Zjednoczmy się i wspólnie podejmujmy działania, a stanie 
się to przyczynkiem do naszego wspólnego bezpieczeństwa. 

O swojej inicjatywie poinfonnujcie najbliższą jednostkę Policji, a ot
rzymacie niezbędną pomoc i informację. 

NASI DZIELNICOWI 

Dzielnicowy sierż. sztab. Antoni Burda 
REJON I: Sułkowice (teren po prawej 

stronie 
rz. Harbutówki wraz z os. Zielona) 

Harbutowice  

Dzielnicowy st. sierż. Józef Wrona 
REJON II: 

- Sułkowice (teren po lewej stronie rz. Har
butówki) 
- Rudnik 

Dzielnicowy st. sierż. Jan Fijoł 

REJON III: 

- Krzywaczka 
- Biertowice 
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,,. 
Z CYKLU SWIĘCI POLSCY 

Św. Jan Kanty 
(1390 - 1473) 
(20 październik) 

Św. Jan Kanty urodził się 
w 1390 r. w przysiółku koło 
Kęt. Ojciec Stanisław i mat
ka Anna przenieśli się do 
samych Kęt (Stąd przydomek 
Kanty). Mając lat 23 przybył 
do Krakowa, aby zapisać się 

na tutejszą akademię. Po pięciu latach studiów uzyskał magis
terium z filozofii. W 1421  r. objął kierownictwo szkoły klasz
tornej w Miechowie, która kształciła kleryków zakonnych, 
będąc także dla nich zaprawą do życia klasztornego. W 1429 
r. Jan objął wykłady na wydziale filozoficznym Akademii 
Krakowskiej i równocześnie rozpoczął studium teologii. Trwa
ło to aż 13  lat co jest zrozumiałe, zważywszy, że miał liczne 
zajęcia dydaktyczne i nie tylko. Pracy mu nie brakowało, przy 
tym jest zdumiewające, że potrafił znaleźć czas na kopiowanie 
rękopisów z zakresu filozofii i teologii oraz przepisywanie 
traktatów św. Tomasza z Akwinu j ak też pisanie kazań. Wys
tarczy powiedzieć, że sporządzone przez niego rękopisy liczą 
1 8  tysięcy stron. Każdą pracę rozpoczynał i kończył pobożny
mi wezwaniami do Boga i Matki Bożej .  Jan z Kęt to nie tylko 
profesor i uczony, to przede wszystkim człowiek Boży. Cha
rakterystyczną cechą jego świętości była miłosierna dobroć, 
umiejąca się nad każdym pochylić. To też gdy umarł w wigi
lię Bożego Narodzenia 1473 r. jego kult zaczął się rozwijać 
bardzo szybko, zarówno w Krakowie j ak i w całej Małopol
sce. Dowodem tego jest nie tylko świadectwo Jana Długosza, 
ale także fakt, że ciało zmarłego profesora i dobroczyńcy ubo
gich pochowano w akademickim kościele św. Anny. Ks. Piotr 
Skarga w swojej hagiografii (Żywoty świętych) wydanej w 
1579 r. zaamieścił jego życiorys oparty na historycznych źród
łach. Starania o beatyfikację rozpoczęły się w 1628 r. Z 
różnych powodów, przede wszystkim wojen szwedzkich, opóź
niono beatyfikację o około 50 lat. Z kolei nadszedł czas starań 
o kanonizację. Ubiegając się io to Akademia Krakowska pro
siła równocześnie o ogłoszenie bł. Jana doktorem Kościoła. Po 
wielu perypetiach związanych z badaniami nad poprawnością 
doktrynalną pisarskiej spuścizny Jana, kanonizacja odbyła się 
16 lipca 1767 r. 

Wokół postaci św. Jana Kantego nagromadziło się wiele le
gend, które świadczą o jego popularności. Ale on sam wyku
wał tę świętość codziennym mozołem życia, modlitwą i 
ascezą, prawością i prostolinijnością w kontaktach z bliźnimi . 
Św. Jan Kanty, czczony w Polsce za niezwykłą dobroć i miło
sierdzie okazywane potrzebującym, jest równocześnie patro
nem wielu wyższych uczelni w świecie katolickim j ako były 
profesor Akademii Krakowskiej . 

/Czesław Szczatkowskil 

Q Nadal potrzebują pomocy .... 

�J0:w1:rm-r92�rm21mm 
Zwracamy się z prośbą do wszystkich ludzi dobrej woli 

o wszelką możliwą pomoc dla powodzian z gminy Lubsza. 

Posiadamy adresy rodzin najbardziej poszkodowanych. 
Znamy ich trudną sytuacj ę, bo w wielu domach byliśmy 
i widzieliśmy ich tragiczne położenie. Gdyby ktoś z Pań
stwa chciał przesłać im pieniądze, może to uczynić prze
kazem pocztowym. Adresy udostępniają następuj ące 
punkty kontaktowe w gminie: 

BIERTOWICE - Szkota Podstawowa 
8.00 - 14.00 - Krystyna Sosin 
tel. 27-327-20 

SUŁKOWICE - Szkota Podstawowa 
Władysława Kołodziejczyk 
tel. 27-320-46 wt. -pt. 
Urząd Miejski - Referat Oświaty - II p. 

1 2. 00 - 15.30 - Stanisława Piątkowska 
tel. 27-321-48 

HARBUTOWICE - Szkota Podstawowa 
Stef an Bochenek 
8.00 - 15.00 tel. 27-320-39 

KRZYWACZKA - Szkota Podstawowa - Marek Lijewski 
8.00 - 15. 00 tel. 27-312-10 

Gdyby ktoś z Państwa chciał przekazać powodzianom 
meble, sprzęt gospodarstwa domowego czy inne dary, 
proszę również zgłosić ten fakt w wyżej wymienionych 
punktach lub w kiosku u p. Szczotkowskiego w rynku. 
W przypadku, gdy zbierze się większa ilość darów, zos
tanie zorganizowany ich odbiór od darczyńców i tran
sport do gminy Lubsza. 

Zapewniamy, że każda rzecz trafi do n ajbardziej pot
rzebujących. Działa tam społeczny komitet powodzian, 
któremu przekażemy dary lub rozwieziemy j e  przy udzia
le tego komitetu bezpośrednio do domów powodzian. Za 
okazane serce z góry składamy w imieniu powodzian ser
deczne „Bóg zapłać". 

K. Sosin, W Kołodziejczyk, S. Bochenek 
S. Piątkowska, M. Lijewski 

Mieszkańcy wsi Michałowice z gminy Lubsza przes
łali nam amatorską kasetę video z lipcowej powodzi. 
Kaseta ta znajduje się w Urzędzie Miej skim w Sułkowi
cach (Refarat  Oświaty II piętro) i można j ą  wypożyczyć. 
Natomiast w odpowiedzi na nasz apel, odczytany w koś
ciołach, zgłosiły się dotychczas dwie rodziny z pomocą 
finansową powodzianom, otrzymaliśmy również zgłosze
nia o następujących darach: 2 kuchenki elektryczne, 
wersalka, bojler i lodówka. 

Bóg zapłać. 

Czekamy na następne zgłoszenia. Chcemy bowiem 
jak najszybciej zorganizować przakazanie darów rze
czowych dla poszkodowanych przez powódź. 
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�LICY ZKOLNEJ 
Dodatek ZSZ i LO "-V Sułko"-Vicach . . . .  . 
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=:�:o,s,y K. L Gałczyńskiego � 
w wykonaniu aktora Teatru Słowackiego, pana Tadeusza Szybowskiego. Było to nasze drugie 
spotkanie z utworami Gałczyńskiego w wykonaniu tegoż aktora. W sposób niezwykle zabawny 
przedstawił on nam niewielką część dorobku literackiego poety. Cechą charakterystyczną poezji 
Gałczyńskiego jest oryginalne łączenie liryzmu, osobistej refleksji i baśniowości z humorem, 
groteską i satyrą. Siebie poeta przedstawia jako artystę - cygana, ale jednocześnie człowieka 
zwykłego, przeciętnego, o małych ambicjach, zaintereesowanego sprawami codziennymi, pod
miejskim, jarmarcznym folklorem i umiejącego dostrzec w nich niepowtarzalny urok i źródło 
inspiracji. Motywy banalne i pospolite wzbogacał fantastyką i liryzmem. Poruszając tematy 
społeczno-polityczne, Gałczyński posługiwał się często satyrą i groteską mającą nawet wydźwięk katastroficzny. Twórczość poe
tycką traktował jako zabawę, rozrywkę i często takie właśnie nadawał jej cechy. Miała ona jednak zdolność wzruszania i budziła 
zainteresowanie indywidualnym wyrazem, który poeta umiał jej nadać. Wszystkie te cechy poezji Gałczyńskiego mogliśmy zao
bserwować w wystąpieniu pana Szybowskiego, który był przyjacielem poety. Jego występ nie ograniczył się do samej tylko 
recytacji wierszy, wysłuchaliśmy także anegdot, związanych z życiem Gałczyńskiego, jak chociażby ta opisana w „Zaczarowanej 
dorożce". 

Ludziom, którym Gałczyński w szczególny sposób przypadł 
do gustu polecam Jamę Michalika w Krakowie, gdzie przy ka
wie i słynnym torciku można zapoznać się z utworami nie 
tylko tego poety. 

HlSTORIA 
I Anonim cha Galka/ 

. · - - - . . . .  

· sPOR'F . 

Nasi 
nie zdążyli 

We wtorek 1 1  
listopada o 10.30 
odbył się cykl 
spotkań piłkar-
skich uczniów ze 
szkół podstawo

wych. W turnieju  brały udział drużyny z tere
nu Gminy Sułkowice. Warunkiem 
przystąpienia do zawodów było skompletowa
nie drużyny całkowicie amatorskiej,  żaden za
wodnik nie mógł należeć do klubu 
zrzeszonego, gdyż groziło to dyskwalifikacj ą. 
Turniej rozgrywał się w dwóch kategoriach 
wiekowych: klasy V-VI i VII-VIII. Turniej 
trwał bardzo długo. W grupie pierwszej osta
tecznie zwyciężył Huragan z Sułkowic przed 
AC Parma. Wyników drugiej grupy nie podaje
my, gdyż naszemu reporterowi zabrakło czasu 
i cierpliwości, by dotrwać do końca zawodów, 
które zakończyły się o 1 9.00. Spotkanie dru
żyn szkól średnich zostało w związku z tym 
przeniesione na inny termin. 

(red. Z_Gred) 

Nie tylko rok 1918 

Z okazji odzyskania p rzez Polskę niepodległości klasa III TM 
z wychowawcą mgr inż. Leszkiem Lisowskim przygotowała 
przedstawienie, które odbyło się 12 listopada br. Scenariusz 
p rzygotowali uczniowie Rafał Zachara i Marcin Ziembla.  Próby 
do przedstawienia odbywały się już miesiąc przed całym wyda
r zeniem, tekst scenariusza był zmieniany i przystosowany do 
potrzeb i możliwości wykon awców. Klasa nie wiedziała n a  100 
procent gdzie odbędzie się ten występ. Początkowo miała to być 
szkolna świetlica, jednakże ustalono z panią dyrektor, że będzie 
to scena w budynku „Kuźni". Na próbie generalnej,  która odby
ła się 7 listopada klasa miała szansę oswoić się ze sceną, 
wypróbowała możliwości sprzętu nagłaśniającego, który był 
p r zygotowany do przedstawienia, jak również swoje możliwości 
głosowe. Scenografia została przygotowana i wykończona tuż 
przed samym występem. Mimo iż była skromna, stanowiła bar
dzo dobre tło dla występu. Pomimo pewnych niedociągnięć 
organizacyjnych związa nych z n agłośnieniem ostatecznie cały 
sprzęt udało się skompletować i był on gotów n a  d zień występu. 

Przesłanie, jakie przewodziło młodym umysłom, było proste 
i logiczn e. Nie chcieli o ni, by spektakl skupił się tylko n a  dniu 
1 1  listopada 1918  r. Chcieli ukazać, że Polska upadała i podno
siła się wiele razy i to, że p rawdziwa wolność została uzyskana 
dopiero po upadku komunizmu, tzn. po roku 1989. Trzeba 
przyznać, że sprostali temu zadaniu. Sięgneli bowiem nie tylko 
po utwory d awniejsze, ale także po współczesne. Odśpiewana n a  
zakończenie piosenka „Przeżyj to sam" wywarła n a  odbiorcach 
duże wrażenie, wszyscy przyłączyli się do śpiewu. Akademia ta 
dała nam nowy obraz tego, co n azywamy Wol ną Niepodległą 
Ojczyzną. 

Kan_Gur. 
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Sułkowice ul„ Sportowa 62 
/obok stadionu "Gościbia" I 

czynny od wtorku do piątku 
w .  godz. 9°0 

- 19°0 

sobota s00 - 14°0 
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T 

Na zdj.: Zespół Juniorek 
Młodszych "Gościbii" -

zwycięzca Turnieju 
Niepodległości 

(Kraków 9.1 1.97 r.) . 

P I Ł K A  R Ę C Z N A  
W dn. 9-1 1  listopada odbył się w Krakowie V TURNIEJ 

NIEPODLEGŁOŚCI o PUCHAR WOJEWODY KRA
KOWSKIEGO. Drużyna składająca się z zawodniczek „Goś
cibii" reprezentowała okręg krakowski i zdobyła I MIEJSCE. 
Pozostawiła za sobą następujące drużyny: 
Makroregion Małopolska (naj lepsze zawodniczki z Małopol
ski) 
Szkoła Mistrzostwa Sportowego Gliwice (naj lepsze z całej 
Polski) 
Makroregion Dolnośląski 

wykonuje zabiegi pielęgnacyjne i upiększające Makroregion Środkowo-W schodni (Lubelski) 

GABINET 
STOMA.TO LOGICZNY 

Rudnik 12 
(Dom Kultury - obecny Dom Strażaka) 

lekarz stomatolog 
Danuta Olszewska Slapek 

przyjmuje: 
we wtorki i czwartki w godz. 1630 

- 1s3° 

usuwanie zębów, leczenie, protetyka. 

Za najlepszą zawodniczę całego turnieju została uznana Ur
szula Bielecka z „Gościbii", a w siódemce tzw. ALL STARS 
znalazła się jeszcze nasza Jagoda Gola. Trener zespołu Wła
dysław Piątkowski dodatkowo wyróżnił Agnieszkę Flejtuch i 
Alicję Profic. Niestety, najlepsza zawodniczka Katarzyna Go
ryl w pierwszym meczu złamała rękę. Warto zaznaczyć, że U. 
Bielecka otrzymała ponadto stypendium doc. Władysława 
Stawiarskiego dla najlepszej piłkarki ręcznej młodego po
kolenia z naszego regionu. 

P I Ł K A  N O Ż N A  
Seniorzy zajmują w V lidze 8 miejsce (trener Jan Stokłosa) 
Juniorzy prowadzą w klasie okręgowej (trener Jan Malina) 
Trampkarze młodsi liderują (bez straty punktu) w II lidze (tre-

ner Stanisław Profic) 

Wydawca - Rada Miejska w Sułkowicach 
Biuro Ochrony i Konwoju 

-DELTA SECURITY-
32-050 Skawina 

Adres Redakcji: Urząd Miejski ·32-440 Sułkowice Rynek 1; .teL 273-20°75,. tel/fax· 272s14-22, 

Rynek 8 pok.2 
ogłasza nabór osób do pracy w cha

rakterze pracownika ochrony. 
Podania wraz z życiorysem należy 

kierować na adres Biura jw. 
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